
Junta de Facultat Extraordinària 
del 13 de març de 2017 

Assisteixen a la Junta: Irene Aguilar, Elena Añaños, Miquel Blanes, Montse Bonet, Pierre 
Caufapé, Eduard Cecilia, Aniol Costa, Adriana Díaz, Mercè Díez, Carme Ferré, Marc Freixenet, 
Maria Antònia Galceran, Elisabet Garcia, Glòria Garcia, Sílvia Gómez, Mònica Gonzàlez, Maria 
Gutierrez, Amparo Huertas, Charo Lacalle, Patricia Lázaro, Montse Llinés, Júlia Llobet, Carles 
Llorens, Elaine Lopes, Maria Jesús Machuca, Enric Marín, Josep Maria Martí, Jaume Martín, 
Mariona Motjer, David Paloma, José Maria Perceval, Juan José Perona, Aina Piera, Joaquim 
Puig, Natividad Ramajo, Santiago Ramentol, Maria José Recoder, José Rodríguez, Àngel 
Rodríguez, Helena Rodríguez, Núria Saura, Mercè Terés, Joan Manel Tresserras, Ana Ullod, 
Teresa Velázquez, Antoni Vidal, Mercè Yañez, Carla Ymbern. 

S’excusen: Irene Aguilar, Elena Añaños, Òscar Coromina, Trini Expósito, Maria Isabel 
Fernández, Josep Maria Figueres, Santiago Giraldo, Charo Lacalle, Francisco Martín, Maria 
Dolores Montero, Ernest Verdura. 

Convidats: Anna Maria Bosch 

ORDRE DEL DIA 

1. Presentació de les activitats de la Comissió per a l'Elaboració del Catàleg de Títols. 
(document 1, document 2) 

2. Presentació i votació, si s'escau, d'un escenari per a plantejar la revisió dels títols. 
3. Presentació i votació, si s'escau, de la comissió que ha de revisar els plans 

d'estudis. (document 3) 
 
1. Presentació de les activitats de la Comissió per a l'Elaboració del Catàleg de Títols.  

Presenten el treball de la Comissió, l’estudiant, Sra. Carla Ymbert i la professora, Dra. Montse 
Bonet. Expliquen el procediment i el contingut de les entrevistes amb els experts i 
professionals i les principals recomanacions.  

La professora, Dra. Patrícia Lázaro, agraeix la feina dels membres de la Comissió i comenta 
trobar a faltar professionals de la publicitat en les entrevistes a experts i professionals i que es 
tingui en compte en la propera comissió.  

El professor Dr. Josep Mª Martí destaca les coincidències amb les mancances detectades amb 
els focus grups que va a dur a terme quan era director del Departament de Comunicació 
Audiovisual i Publicitat per preparar l’actual pla d’estudis. Demana una ampliació a la base 
d’experts i professionals pels propers treballs i demana si es contempla. La professora Dra. 
María Gutiérrez, agraeix la feina a la Comissió i remarca la necessitat d’escoltar la indústria.  

La degana, Mª José Recoder, reconeix que hi manquen professionals de publicitat i ho justifica 
per les presses en el procés i assegura que en la propera comissió no s’ometran. Reitera el seu 
agraïment a tots els membres de la Comissió per la tasca realitzada i als professionals que van 
assistir als focus grup.  
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2. Presentació i votació, si s'escau, d'un escenari per a plantejar la revisió dels títols. 

En primer lloc, s’aprova desestimar per assentiment l’escenari 4 i es comença a debatre sobre 
els escenaris restants.  

El Dr. Joan Manel Tresserrras opina que qualsevol proposta ha de ser transformadora per 
afrontar les crisis del periodisme i la comunicació. A més, la forta competència fa recomanable 
oferir una oferta formativa en comunicació amb segell propi que marqui la singularitat del 
centre. Afirma que s’ha de fer una transformació prudent, mantenir-se en els 240 crèdits i 
poder introduir-ne algun de nou i fer nous màsters. Finalment, es manifesta a favor del model 
2b: incorporar nous graus de 240 crèdits i nous màsters de 60 crèdits.  

L’estudiant, Aniol Costa, explica que han dut a terme un procés de participació entre els 
estudiants, on s’ha manifestat la seva oposició al 3+2 i en la mateixa línia que el professor 
Tresserras creuen que la millor opció és l’escenari 2b.  

El Dr. Josep Mª Martí, coincideix en què el sector ha canviat molt, però adverteix que no es pot 
renunciar a cap grup de periodisme si l’agafa un altre centre. Hauríem de demanar garanties 
per a que això no passi. Amb aquestes condicions, oferir un nou grau seria ideal en aquest 
escenari, però destaca que és una tasca gens fàcil. Sense més discussions, es procedeix a la 
votació dels escenaris en urna i els resultats són els següents:  

Escenari 2a 1 vot 

Escenari 2b 41 vots 

Escenari 2c 2 vots 

Escenari 3c 1 vot 

Per tant, s’aprova desenvolupar l’escenari de 2b. “graus actuals de 240 + nou(s) grau(s) de 240 
crèdits + màsters i màster(s) nou(s) de 60 ECTS” 

3. Presentació i votació, si s'escau, de la comissió que ha de revisar els plans 
d'estudis. (document 3) 

Es presenta el document per part del secretari, el Dr. Carles Llorens.  

El Dr. Josep Mª Martí demana aclariment sobre el calendari previst en el document. La degana 
explica que el calendari és per a implementar les reformes pel curs 2019-20, per la qual cosa el 
procés ha d’estar acabat el maig del 2018.  

El Dr. José Mª Perceval recorda que la Comissió ha de vetllar pel que es fa en altres facultats 
del campus i que no presentin una competència deslleial fent graus relacionats amb la 
comunicació.   

S’aprova per unanimitat la proposta de Comissió presentada pel deganat.  

La degana demana que els directors dels departaments, el professorat interfacultatiu, el PAS i 
els estudiants comuniquin el noms dels seus representants a la comissió en el termini d’una 
setmana, per tal de poder convocar la primera reunió de la Comissió abans no acabi el mes de 
març. 

 

S’aixeca la sessió a les 10:30h.  

Carles Llorens 

Bellaterra, 13 de març de 2017 
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